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Navneord i bestemt og ubestemt 
 

Ubestemt  
Navneord har to køn på dansk. Fælleskøn (n-ord) og intetkøn (t-ord). 

Når navneord skrives ubestemt, kan man sætte artiklen en eller et 

foran, fx ”han ønsker sig en skoletaske”. Tasken er ubestemt, fordi det 

ikke er en helt bestemt skoletaske, der er kendt af os der taler om 

den. Sæt en eller et foran følgende navneord. 

 

 

_____     glas 

 

_____   kjole 

 

_____     bord 

 

 

_____   hammer 

 

_____     krabbe 

 

_____   rumvæsen 

 

 

_____     marsvin 

 

 

_____   myg 

 

_____     historie 

 

_____   ønske 

 

_____     mareridt 

 

 

_____   skovtur 

 

Skriv de ord der er fælleskøn: 

   

   

Skriv de ord der er intetkøn: 

   

   

 

Bestemt 
Når navneordet står bestemt, er det en/et helt bestemt ting/væsen/begreb man taler om. Så bliver 

artiklen en eller et sat på som endelse. En skoletaske -> skoletasken. Sæt endelser på ordene i 

skemaet herunder og bemærk, at der kan være komme konsonantfordobling. 

 

Glas _____      

 

Kjole ____ 

 

Bord _____ 

 

 

Hammer ____ 

 

Krabbe _____    

 

Rumvæsen ____ 

 

Marsvin _____      

 

 

Myg ____ 

 

Historie _____    

 

Ønske_____ 

 

Mareridt _____      

 

 

Skovtur ____ 

Hvilke ord fik konsonantfordobling?: 

Hvorfor? 
(få hjælp i QR) 


